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Justering   Utdragsbestyrkande 

 

Beslutande: 
 
Ledamöter 
Ulla Börjesson (S), ordförande 
Christoffer Wallin (SD), vice ordförande 
Linda Jansson (M) 
Kenneth Öhman (S) 
Urban Henriksson (S) 
Ingo Asplund (L) 
Margurithe Zellén (KD) 
Jane Glamér (SD) tjänstgörande ersättare för Jörgen Andersson (SD) 
Karl-Erik Segersax (SD) 
Ann Blomberg (C) 
Faraah Mohamud (C) tjänstgörande ersättare för Louise Blom (C) 
 
Ersättare 
Kerstin Fredriksson (S) 
Bengt Melin (M) 
Jörgen Johannesson (SD) 
 
Övriga närvarande 
Katrin Siverby, kommundirektör 
Niklas Englund, nämndsekreterare 
Stefan Tengberg, tf. ekonomichef 
Anna Gunnervik, kvalitetschef 
David Tengberg, samhällsutvecklings-och näringslivschef 
Gunnar Wigstrand, socialchef 
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Innehållsförteckning 
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§ 148 Meddelanden 2024 2024/8  
§ 149 Återrapportering av 

delegeringsbeslut 2024 
2024/10  

§ 150 Godkännande av tidsplan Mål- 
och Resursplan 2026–2030 samt 
uppföljning av 2025 års budget 

2024/338  

§ 151 Beslut avseende Färgelanda 
kommuns fjärrvärmenät 

2024/187  

§ 152 Beslut avseende anslutning 
'Jämställt Västra Götaland 2024-
2027' 

2024/157  

§ 153 Antagande av taxa - Avgifter 
fastighetsnära insamling 

2024/333 4 

§ 154 Fastställande av taxor och avgifter 
för socialnämndens 
verksamhetsområde 2025 

2024/341 5 

§ 155 Åtgärder för en budget i balans 2024/305 6 - 14 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
2024-12-04 

Kommunstyrelsen 

Justering Utdragsbestyrkande 

KS § 153  Dnr 2024/333 
Antagande av taxa - Avgifter fastighetsnära insamling 

Kommunstyrelsens beslutsförslag 
Kommunfullmäktige antar taxa för ’Avgifter fastighetsnära insamling’ 
enligt förvaltningens förslag daterat 2024-11-18. Att gälla från  
2025-01-01. 

Sammanfattning av ärendet 
Producentansvaret för förpackningar övergick till Sveriges kommuner  
2024-01-01. Detta innebär att kommunerna ska tillhandahålla insamling av 
avfall som består av papp-, plast-, glas- och metallförpackningar, ej 
tidningar, till flerbostadshus samt samlokaliserade verksamheter. 

Färgelanda kommun erbjuder lån av kärl utifrån beräkning i taxadokument, 
hämtning av papp- och plastförpackningar varannan vecka, glas- och 
metallförpackningar hämtas var femte vecka. 
Om fastighetsägare eller samlokaliserad verksamhet önskar fler kärl eller 
tätare hämtning än vad Färgelanda kommun erbjuder, utgår debitering enligt 
taxa. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, dat 2024-11-18 
Avgifter fastighetsnära insamling, dat 2024-11-18 

Sändlista 
Samhällsutvecklingschef 
Teknisk chef 
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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
2024-12-04 

Kommunstyrelsen 

Justering Utdragsbestyrkande 

KS § 154  Dnr 2024/341 
Fastställande av taxor och avgifter för socialnämndens 
verksamhetsområde 2025 

Kommunstyrelsens beslutsförslag  
Kommunfullmäktige fastställer taxor och avgifter för socialnämnden 2025 
enligt förslag daterat 2024-11-25, att gälla från 2025-01-01. 

Beredning av ärendet 
Ärendet har beretts i socialnämnden 2024-11-25. 

Ärendebeskrivning 
Taxor och avgifter 2025 för socialnämndens verksamhetsområde omfattar 
taxering för eget boende, särskilt boende, korttidsboende/växelvård, övriga 
kostnader, enhet för stöd och service, LSS och färdtjänst. 

KPI (konsumentprisindex) och Västra Götalandsregionens prisjusteringar 
för den allmänna kollektivtrafiken är ännu inte fastställda. 

Då ovannämnda index och prisjusteringar har fastställts kommer 2025 års 
taxor och avgifter att räknas upp. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, dat 2024-11-26  
Beslut SN, dat 2024-11-25 
Taxor och avgifter, dat 2024-11-25 

Sändlista 
Socialchef 
Ekonomi 

5S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 c
91

e6
f6

9-
bf

e0
-4

ab
b-

9d
48

-4
d9

a1
79

c3
c6

d



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
2024-12-04 

Kommunstyrelsen 

Justering Utdragsbestyrkande 

KS § 155 Dnr 2024/305 
Åtgärder för en budget i balans 

Kommunstyrelsens beslutsförslag 
Kommunfullmäktige beslutar  

1. Att nämndernas inriktningsförslag ska beaktas i arbetet med
framtagande av ”Mål och resursplan 2026–2030”.

2. Godkänna socialnämndens förslag ”Att utreda och ta fram ett
underlag till ett inriktningsbeslut inför budgetprocessen 2026
om ett särskilt boende i Färgelanda kommun i egen regi.”

3. Godkänna socialnämndens förslag ”Att påbörja arbetet mot ett
särskilt boende genom att under 2025 flytta ur all verksamhet
vid Solgården.”

4. Delvis godkänna kommunstyrelsens förslag
”Kommunstyrelsen godkänner åtgärder enligt förvaltningens
tjänsteskrivelse daterad 2024-11-04.”

5. Delvis godkänna utbildningsnämndens förslag ”
Utbildningsnämnden har fått en utökad ram under 2025 och
kommer att arbeta löpande med att möta volymförändringarna
i förskola och grundskola. Förvaltningen ska vidare jobba
utefter beslut från nämnden för att uppnå kommunfullmäktiges
ram och mål genom förslag på kostnadsminskningar för att
möta nuvarande underskott och nå en budget i balans.
Utbildningsnämnden måste samtidigt satsa på en förstärkt
elevhälsa med bland annat en logoped för att skapa bättre
förutsättningar för eleverna att tillgodogöra sig utbildningen.”

6. Kommunfullmäktige Uppdrar till utbildningsnämnden att ta
fram tydligare åtgärdsförslag rörande sektor Utbildnings
minskade barn- och elevunderlag inför arbetet med ”Mål och
resursplan 2026–2030”.

7. Kommunfullmäktige Uppdrar till kommunstyrelsen att ta fram
tydligare åtgärdsförslag med fokus utöver den lagstadgade
verksamheten inför arbetet med ”Mål och resursplan 2026–
2030”.”
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Kommunstyrelsen 

 

Justering   Utdragsbestyrkande 

 

 
Reservation 
Socialdemokraterna, Moderaterna och Liberalerna reserverar sig mot 
beslutet och lämnar en skriftlig reservation:  
 
”Då vi inte anser att utbildningsnämndens förslag är en handlingsplan för 
att uppnå en budget i balans yrkade vi avslag på beslutet som framfördes av 
SD, KD och C. Beslutet bygger inte på någon som helst långsiktighet att få 
en budget i balans trots att detta var fullmäktiges uppdrag till nämnderna. 
Här hörsammas alltså inte politiken högsta beslutande organs uppmaning. 
Kan också enligt vår uppfattning tolkas som total brist på ekonomiskt och 
kvalitetsmässigt ansvarstagande. Däremot anser vi att Kommunstyrelsen 
har kommit med förslag på handlingsplan och inte bara delvis. 
 
Ulla Börjesson (S) Kenneth Öhman (S) Urban Henriksson (S) 
Ingo Asplund (L) Linda Jansson (M)” 
 
Protokollsanteckning 
Centerpartiet lämnar en protokollsanteckning som lyder:  
 
” Det finns en oklarhet i underlagen, inte minst punkt 3 där det inte finns 
något som visar de kostnader som uppstår om kommunen tvingar igenom en 
uppsägning av avtalet med Valbohem. Besparingen om 30 miljoner som SN 
har redovisat, kan inte täckas av högre hyror hos Valbohems hyresgäster. 
Resultatet blir att kommunen kommer att behöva rädda Valbohem med 
motsvarande belopp, vilket i slutänden endast kommer att resultera i en 
marginell besparing. Centerpartiet vill återremittera till Socialnämnden att 
återkomma med realistiska besparingsförslag som inte kastar över 
kostnader till annan del av kommunen.” 
 
Yrkande 
Christoffer Wallin (SD) och Margurithe Zellén (KD) lämnar ett 
ändringsyrkande som lyder:  
 

” 
1.   Att nämndernas inriktningsförslag ska beaktas i arbetet med 

framtagande av ”Mål och resursplan 2026–2030”. 
 
2.  Godkänna socialnämndens förslag ”Att utreda och ta fram ett   

underlag till ett inriktningsbeslut inför budgetprocessen 2026 
om ett särskilt boende i Färgelanda kommun i egen regi.” 
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Kommunstyrelsen 

 

Justering   Utdragsbestyrkande 

 

3. Godkänna socialnämndens förslag ”Att påbörja arbetet mot 
ett särskilt boende genom att under 2025 flytta ur all 
verksamhet vid Solgården.” 

 
4. Delvis godkänna kommunstyrelsens förslag 

”Kommunstyrelsen godkänner åtgärder enligt förvaltningens 
tjänsteskrivelse daterad 2024-11-04.” 

 
5.  Delvis godkänna utbildningsnämndens förslag ” 

Utbildningsnämnden har fått en utökad ram under 2025 och 
kommer att arbeta löpande med att möta volymförändringarna 
i förskola och grundskola. Förvaltningen ska vidare jobba 
utefter beslut från nämnden för att uppnå kommunfullmäktiges 
ram och mål genom förslag på kostnadsminskningar för att 
möta nuvarande underskott och nå en budget i balans. 
Utbildningsnämnden måste samtidigt satsa på en förstärkt 
elevhälsa med bland annat en logoped för att skapa bättre 
förutsättningar för eleverna att tillgodogöra sig utbildningen.” 

 
6. Kommunfullmäktige Uppdrar till utbildningsnämnden att ta 

fram tydligare åtgärdsförslag rörande sektor Utbildnings 
minskade barn- och elevunderlag inför arbetet med ”Mål och 
resursplan 2026–2030”. 

 
7.  Kommunfullmäktige Uppdrar till kommunstyrelsen att ta fram 

tydligare åtgärdsförslag med fokus utöver den lagstadgade 
verksamheten inför arbetet med ”Mål och resursplan 2026–
2030”.” 

 
Ingo Asplund (L) yrkar bifall till förvaltningens förslag med ändringen att 
punkt 6 i förvaltningens förslag ändras till:  
 
”Att som följd av uteblivna långsiktiga åtgärdsförslag från 
utbildningsnämnden uppdrar kommunfullmäktige till kommunstyrelsen att 
ta fram långsiktiga nödvändiga åtgärdsförslag rörande sektor utbildning 
inför arbetet med ”Mål och resursplan 2026-2030”.”  
 
Ann Blomberg (C) ställer sig bakom Ingo Asplund (L) ändringsyrkande.  
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Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på dels Christoffer Wallin (SD) och 
Margurithe Zellén (KD) ändringsyrkande, dels på Ingo Asplund (L) bifall 
till förvaltningens förslag med ändringsyrkande. Ordförande finner att 
kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag med Ingo Asplund (L) 
ändringsyrkande. 
 
Votering begärs.  
 
Votering 
Ordförande meddelar att följande voteringsdisposition ställs upp och 
godkänns: Den som röstar ”JA” röstar på bifall till förvaltningens förslag 
med Ingo Asplund (L) ändringsyrkande. Den som röstar ”NEJ” röstar på 
bifall till Christoffer Wallin (SD) Margurithe Zellén (KD) ändringsyrkande. 
Efter avslutad votering redovisas fem (5) stycken JA-röster och sex (6) NEJ-
röster. Ordförande finner att Christoffer Wallin (SD) och Margurithe Zellén 
(KD) ändringsyrkande bifalles. 
 
Voteringsresultat 
Ulla Börjesson (S) – JA 
Christoffer Wallin (SD) – NEJ 
Linda Jansson (M) – JA  
Kenneth Öhman (S) – JA  
Urban Henriksson (S) – JA  
Ingo Asplund (L) – JA  
Jane Glamér (SD) – NEJ  
Karl-Erik Segersax (SD) – NEJ 
Margurithe Zellén (KD) – NEJ 
Ann Blomberg (C) – NEJ 
Faraah Mohamud (C) – NEJ  
 
Ärendets beredning 
Socialnämnden behandlade ärendet den 25 november 2024 § 91 (dnr SN 
2024/210).  
Utbildningsnämnden behandlade ärendet den 26 november 2024 § 90 (dnr 
UN 2024/131)  
Kommunstyrelsen behandlade ärendet den 13 november 2024 § 141 (dnr 
SN 2024/305). 
 
Ärendebeskrivning 
2024 års resultat beräknas till -38 mnkr och det finansiella målet uppnås 
inte. Även ur ett historiskt perspektiv har resultaten avviket från det 
finansiella målet. Det genomsnittliga resultatet för perioden 2020–2024 
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uppgår till +0,4 mnkr vilket är alltför lågt och följer inte god ekonomisk 
hushållning.  
Kommunallagen anger att det inte får budgeteras ett negativt resultat. 
Kommunallagen anger även att om det i redovisningen uppstår ett negativt 
resultat ska det regleras under de närmast följande tre åren. Beslutet bör 
fattas snarast efter det att ett negativt resultat konstaterats, dock bör  
åtgärdsplanen antas senast vid påföljande fullmäktigesammanträde efter att 
delårsrapporten behandlats i fullmäktige. 
 
Sammanfattningsvis innebär detta att det i samband med delårsbokslut för år 
2024 ska det beslutas om att en åtgärdsplan ska tas fram. Utöver att åtgärda 
2024 års underskott ska även arbetet med utformande av 2026–2027 års 
budget anpassas så att underskott ej uppstår. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-10-23 § 60 följande:  

• Kommunfullmäktige antar en åtgärdsplan i december för att hantera  
det prognostiserade underskottet. Åtgärdsplanen ska vara en del av  
kommande budgetarbete. 
 
De åtgärdsplaner som antas av kommunfullmäktige 2024-11-11 kommer att 
vara av avgörande betydelse för budgetarbetet för Mål och resursplan 2026-
2030. Fokus på denna budget måste vara långsiktig och att uppnå en budget 
som följer kommunallagens krav på budget i balans. 
 
De åtgärder som framkommer av kommunfullmäktiges beslut kommer att 
kräva många år för att åtgärda. För att klara detta långsiktiga arbeta är det 
även av stor vikt att de finansiella målen är genomsnittliga för perioden 
2023–2035. De finansiella målen hanteras av kommunfullmäktige då beslut 
om ”Tidsplan Mål och Resursplan 2026–2030” hanteras. 
 
Nämndernas förslag till åtgärder utifrån Kommunfullmäktiges beslut 
2024-10-23 
 
Socialnämnden 
Beslut 

• Att utreda och ta fram ett underlag till ett inriktningsbeslut inför 
budgetprocessen 2026 om ett särskilt boende i Färgelanda kommun i 
egen regi. 

• Att påbörja arbetet mot ett särskilt boende genom att under 2025 
flytta ur all verksamhet vid Solgården.  
 

Socialnämnden påpekar att en åldrande befolkningen och minskande 
arbetsföra grupper innebär ökade vård- och omsorgsbehov samtidigt som 
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det blir svårare att rekrytera personal. Kommunen planerar att prioritera 
insatser i ordinärt boende och investera i välfärdsteknologi för att 
effektivisera vården. Den åldrande befolkningen och minskande arbetsföra 
grupper innebär ökade vård- och omsorgsbehov samtidigt som det blir 
svårare att rekrytera personal. Kommunen planerar att prioritera insatser i 
ordinärt boende och investera i välfärdsteknologi för att effektivisera 
vården. Detta innebär att vi måste planera om det utbudet av insatser vi har 
idag. Socialförvaltningen ser att det behövs skapas ett ”äldre hus” i 
Färgelanda kommun som innehåller all särskild boendeverksamhet, 
hemtjänst och HLS-personal. Detta för att kunna få till en effektivt och 
brukarnära verksamhet. Att kunna samplanera mellan hemtjänst och särskilt 
boende är ett måste för att kunna bemanna efter brukar behovet samtidigt 
som socialförvaltningen får en resurseffektiv verksamhet.  
 
Socialförvaltningen anser därför att kunna skapa förutsättningar för en 
budget i balans behövs skapa 1 särskilt boende i Färgelanda kommun som 
även inrymmer hemtjänst och HSL personal. Detta arbeta bör påskyndas 
genom att socialförvaltningen under 2025 flyttar ur all verksamhet vid 
Solgården.    
 
Utbildningsnämnden 
Beslut 

• ”Utbildningsnämnden har fått en utökad ram under 2025 och 
kommer att arbeta löpande med att möta 
volymförändringarna i förskola och grundskola.  
Förvaltningen ska vidare jobba utefter beslut från nämnden 
för att uppnå kommunfullmäktiges ram och mål genom förslag 
på kostnadsminskningar för att möta nuvarande underskott 
och nå en budget i balans. Utbildningsnämnden måste 
samtidigt satsa på en förstärkt elevhälsa med bland annat en 
logoped för att skapa bättre förutsättningar för eleverna att 
tillgodogöra sig utbildningen.” 
 

Trots ekonomiskt tillskott i budget 2025 måste åtgärder vidtas både på kort 
och lång sikt. Enheterna, med något enstaka undantag, klarar inte av att 
hålla sin budget och detta beror till största del att enheterna är små samt att 
tilldelad elevpeng bygger på klasstorlekar om 22–25 elever beroende på 
ålder. Den prislappsmodell som kommunen tillämpar visar också på att 
utbildningsnämndens verksamhet är dyrare än jämförbara kommuner. 
 
Förskolor 
Nämnden bedriver verksamhet i fyra förskolor i kommunen:  
• Månvägen – 4 avdelningar 
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• Håvesten – 3 avdelningar 
• Kyrkskolan (före detta Höjdens förskola) – 2 avdelningar 
•Ödeborgs förskola – 3 avdelningar 
 
Utifrån genomförd befolkningsprognos förväntas den negativa trenden 
fortgå och antalet födda minskar kontinuerligt inom den närmaste 5 års 
perioden. 
 
Utifrån befolkningsprognos och information som finns tillgänglig nu 
bedöms det finnas behov av förskola på de tre orterna. Hur dessa 
verksamheter ska utformas vad gäller lokaler och volymer är under 
utredning. Här måste hänsyn även tas till andel vårdnadshavare som väljer 
verksamhet i annan kommun eller fristående verksamhet vid beräkning av 
behovet. 
 
Skolor 
Nämnden bedriver skola vid följande enheter:  
• Valbo 7-9 
• Valbo 4-6 
• Höjden F-3 
• Ödeborg F-6 
• Högsäter F-6 
• Anpassad grundskola 
 
Arbete pågår vad gäller utformning av skolstruktur. Förvaltningen har vid 
ett flertal tillfällen påtalat vikten av att ha färre enheter för att skapa bättre 
förutsättningar i verksamheterna. Det handlar både om att skapa en bra 
arbetsmiljö för elever och personal och kunna öka kvalitén i verksamheten. 
Det ekonomiska läget i kommunen ställer också krav på att långsiktiga 
beslut fattas.     
 
Befolkningsprognosen visar på ett minskat elevunderlag. Skollokalerna har 
stora renoveringsbehov och är inte ändamålsenliga. 
 
Sammanfattningsvis lyfts följande som prioriterad inriktning:   
 
• Förskolor i de tre orterna där verksamheten effektiviseras så långt det är 
möjligt och där nuvarande barnantal och prognoser får visa behov på lång 
och kort sikt. 
 
• Positiv inställning till att förslaget om en skola i kommunen utreds snarast 
möjligt och att beslut fattas om en långsiktig skolstruktur. 
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• Fortsatt arbete med organisationen inom nämnden vilket innebär att   
nämnden fattar de beslut som ligger inom nämndens uppdrag. 
 
• Besparingar och effektiviseringar inom nämnden där barnens och 
elevernas rätt till en god undervisning prioriteras liksom en god arbetsmiljö 
för personalen. 
 
Kommunstyrelsen 
Beslut 

• Kommunstyrelsen godkänner åtgärder enligt förvaltningens 
tjänsteskrivelse daterad 2024-11-04. 

 
Genom förändrad snöröjningsverksamhet och beslutad Mål- och resursplan 
för 2025–2027 (KF 2024-06-12, § 41) har kommunstyrelsen tilldelats medel 
för snöröjning samt fastighetsunderhåll i nuvarande nivå, vilket innebär att 
orsakerna till årets prognostiserade underskott är åtgärdade genom antagen 
Mål- och resursplan för 2025–2027. Inte desto mindre står kommunen som 
helhet inför stora ekonomiska utmaningar, varför kommunstyrelsen i 
egenskap av fastighetsägare samt leverantör av måltidsproduktion, 
vaktmästeri och lokalvårdsverksamhet måste medverka i helheten för att 
klara framtidens utmaningar.  Verksamheten skulle kunna bedrivas mer 
effektivt om antalet verksamhetslokaler skulle minskas, vilket i sin tur 
skulle få direkt effekt på minskade kostnader för fastighetsunderhåll, 
måltidsproduktion, vaktmästeri och lokalvård.  
 
Förändringarna måste hanteras inom ramen för kommande budgetarbete. 
 
Sammanfattande iakttagelser 
På en övergripande nivå noteras att utbildningsnämnden inte har fattat något 
beslut om åtgärdsförslag för att långsiktigt uppnå en ekonomi i balans för 
kommunen som helhet. 
 
Det är av avgörande betydelse att det inför budgetarbetet med ”Mål och 
resursplan 2026–2030” fattas konkreta beslut för att omhänderta den 
demografiska utvecklingen och koncentrera verksamheten till färre, bättre 
och mer ändamålsenliga lokaler för att uppnå god ekonomisk hushållning.  
 
Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, dat 2024-11-27 
Beslut utbildningsnämnden § 90, dat 2024-11-26 
UN Åtgärdsplan tjänsteskrivelse, dat 2024-11-08 
Beslut socialnämnden § 91, dat 2025 
SN Åtgärdsplan, dat 2024-11-15 
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Beslut kommunstyrelsen § 141, dat 2024-11-13 
KS tjänsteskrivelse, dat 2024-11-05 
 
Sändlista 
Kommunstyrelsen 
Utbildningsnämnden 
Socialnämnden 
Ekonomichef 
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Detta dokument är elektroniskt signerat och juridiskt bindande.	

Kommunalråd: Ulla Börjesson

Nämndsekreterare: Niklas Englund

Kommunfullmäktige, kommunstyrelse: Karl Erik
Segersax
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